

QK2040010

JOURNAL OF REMOTE SENSING

遥感学报

科学出版社
出版
中国地理学会环境遥感分会
中国科学院遥感与数字地球研究所
主办

2020年 Vol.24 第24卷 No.9 第9期 ISSN 1007-4619 CN11-3841 / TP CODEN YXAUAB



百种中国杰出学术期刊

遥感学报

Yaogan Xuebao

第 24 卷 第 9 期 2020 年 9 月

目 次

天宫对地观测数据及应用

- 天宫二号三维成像微波高度计大气斜距时延校正 陈洁好, 张云华, 董晓 (1059)
- 天宫二号近天底角交轨干涉 SAR 的海洋涡旋探测 王宇航, 种劲松 (1070)
- 天宫一号高光谱遥感场景分类数据集及应用
..... 刘康, 周壮, 李盛阳, 刘云飞, 万雪, 刘志文, 谭洪, 张万峰 (1077)
- “一带一路”沿线港口城市天宫二号多光谱影像数据集 覃帮勇, 万雪, 轩诗宇, 李盛阳, 刘康 (1088)

技术方法

- 遥感视频卫星运动车辆目标快速检测 康金忠, 王桂周, 何国金, 王慧慧, 尹然宇, 江威, 张兆明 (1099)
- 结合 Sentinel-2 光谱与纹理信息的冬小麦作物茬覆盖度估算 蔡文婷, 赵书河, 王亚梅, 彭凡晨 (1108)
- 完全残差连接与多尺度特征融合遥感图像分割 张小娟, 汪西莉 (1120)

博士论坛

- 基于编解码网络的航空影像像素级建筑物提取 陈凯强, 高鑫, 闫梦龙, 张跃, 孙显 (1134)
- 双通道 SAR 振动目标快速检测 周阳, 沈爱国, 毕大平 (1143)

本期责任编辑: 尤笛

《遥感学报》网络版: www.jors.cn

《遥感学报》微信公众号及官网



订阅号



官网

JOURNAL OF REMOTE SENSING (Chinese)

(Vol. 24 No.9 September, 2020)

CONTENTS

Earth Observation Data and Applications of Tiangong

Correction of the tropospheric slant path delay of Tiangong-2 Interferometric Imaging Radar Altimeter
..... CHEN Jiehao, ZHANG Yunhua, DONG Xiao (1069)

Detection method of oceanic eddies using Tiangong-2 near-nadir interferometric SAR
..... WANG Yuhang, CHONG Jinsong (1076)

Scene classification dataset using the Tiangong-1 hyperspectral remote sensing imagery and its applications ... LIU Kang,
ZHOU Zhuang, LI Shengyang, LIU Yunfei, WAN Xue, LIU Zhiwen, TAN Hong, ZHANG Wanfeng (1087)

Multispectral image dataset of Tiangong-2 for port cities along the Belt and Road
..... QIN Bangyong, WAN Xue, XUAN Shiyu, LI Shengyang, LIU Kang (1097)

Technology and Methodology

Moving vehicle detection for remote sensing satellite video
KANG Jinzhong, WANG Guizhou, HE Guojin, WANG Huihui, YIN Ranyu, JIANG Wei, ZHANG Zhaoming (1107)

Estimation of winter wheat residue cover using spectral and textural information from Sentinel-2 data
..... CAI Wenting, ZHAO Shuhe, WANG Yamei, PENG Fanchen (1119)

Image segmentation models of remote sensing using full residual connection and multiscale feature fusion.....
..... ZHANG Xiaojuan, WANG Xili (1133)

Doctor's Voice

Building extraction in pixel level from aerial imagery with a deep encoder-decoder network
..... CHEN Kaiqiang, GAO Xin, YAN Menglong, ZHANG Yue, SUN Xian (1141)

A fast detection algorithm of vibration targets for Dual-Channel SAR
..... ZHOU Yang, SHEN Aiguo, BI Daping (1156)



封面说明

About the Cover

中国山东东营黄河口区域天宫二号遥感影像

Tiangong-2 Image of the Yellow River Estuary in Dongying, China

封面图片为天宫二号搭载的宽波段成像仪 2019-05-02 获取的山东省东营市黄河入海口及其周边地区的遥感影像。天宫二号是我国第一个真正意义的空间实验室，由中国科学院空间应用工程与技术中心负责数据接收、处理、存档管理、分发服务等，在轨期间获取了大量高质量数据，并生成了多种类别的标准遥感影像和专题数据产品。宽波段成像仪是中等分辨率的多光谱成像仪，共有 18 个波段，覆盖可见近红外、短波红外、热红外等波段范围，空间分辨率分别为可见近红外 100 m、短波红外 200 m 和热红外 400 m，观测幅宽大于 300 km。天宫二号宽波段成像仪可兼顾陆地和海洋遥感观测。在陆地方面，该数据已在土地覆盖 / 利用分类、湖泊综合监测、农作物面积及生长监测、生态环境评估等方面得到应用，为相关领域研究提供了有效的数据支撑；在海洋方面，该数据可在海岸带资源调查、近海环境监测、海洋防灾减灾、海洋生态保护等方面发挥重要作用。详情请见本期“天宫对地观测数据及应用”专栏 1059—1098 页。

The cover image shows the Yellow River estuary and its surrounding areas in Dongying, Shandong province, which was obtained by the Wide-band Imaging Spectrometer (WIS) of Tiangong-2 Space Laboratory on May 2, 2019. Tiangong-2 is the first space laboratory launched by China, Technology and Engineering Center for Space Utilization(CSU), Chinese Academy of Sciences is responsible for receiving, processing, archiving management and distribution of space science and application data of Tiangong-2. During on-orbit period, a large number of high-quality imagery data are taken by WIS, and many kinds of standard remote sensing images and thematic products are generated. WIS is a multi-spectral imager with medium resolution carried on Tiangong-2. It contains 18 channels in visible near infrared, short-wave infrared and thermal infrared band. Its spatial resolution is 100 m for visible near infrared, 200 m for short-wave infrared and 400 m for thermal infrared, and its observation width is 300 km. WIS has the capability of both land and ocean remote sensing observations. For land observation, the data of WIS have been applied in land cover/utilization classification, lake monitoring, crop area and growth monitoring, ecological environment assessment and other related fields. For ocean observation, the data of WIS can be used in coastal resources survey, inshore environmental monitoring, marine disaster prevention and mitigation, marine ecological protection and other aspects. For more details, please refer to the issue "Earth Observation Data and Applications of Tiangong" on page1059—1098.

遥感学报

JOURNAL OF REMOTE SENSING

YAOGAN XUEBAO (月刊 1997年创刊)

第24卷 第9期 2020年9月25日

(Monthly, Published since 1997)

Vol.24 No.9 September 25, 2020

主 管 中国科学院	Superintended	by	Chinese Academy of Sciences
主 办 中国科学院遥感与数字地球研究所 中国地理学会环境遥感分会	Sponsored	by	Institute of Remote Sensing and Digital Earth,CAS The Associate on Environment Remote Sensing of China
主 编 顾行发	Editor in Chief		GU Xingfa
编 辑 《遥感学报》编委会 北京市海淀区北四环西路19号 邮编：100190 电话：86-10-58887052 http://www.jors.cn E-mail: jrs@radi.ac.cn	Edited	by	Editorial Board of Journal of Remote Sensing Add: P.O.Box 2702, Beijing 100190, China Tel: 86-10-58887052 http://www.jors.cn E-mail: jrs@radi.ac.cn
出 版 科 学 出 版 社	Published	by	Science Press
印刷装订 北京科信印刷有限公司	Printed	by	Beijing Kexin Printing Co. Ltd.
总 发 行 科 学 出 版 社 北京东黄城根北街16号 国内邮发代号：82-324 邮政编码：100717 电话：86-10-64017032 淘宝店铺名称：中科期刊	Distributed	by	Science Press Add: 16 Donghuangchenggen North Street, Beijing 100717, China Tel: 86-10-64017032 Taobao: Zhongke Journal
国外发行 中国国际图书贸易总公司 北京 399 信箱 邮政编码：100044 国外发行代号：BM 1002	Overseas distributed	by	China International Book Trading Corporation Add: P.O.Box 399, Beijing 100044, China

中国标准连续出版物号：ISSN 1007-4619

CN 11-3841/TP

CODEN YXAUAB

eISSN 2095-9494

定价：70.00元

万方数据



官网



微站



淘宝



微店

ISSN 1007-4619



9 771007 461200

0 9>